
Kinoliidu Üldkogu 24.aprillil kell 14.00

PROTOKOLL

Päevakord:

   1. Üldkogu rakendamine: koosoleku juhataja, protokollija, häältelugemise komisjoni ja

töökorra kinnitamine      

   2. Tegevjuhi aruanne (Kadri Vaas)

3. Juhatuse aruanne (Martti Helde ja Marta Pulk) 

   4. Majandusaasta aruanne (Karmen Samarüütel Skype´i vahendusel)

6.  Eetikakomisjoni aruanne

7.  Sõnavõtud aruannete kohta a 3´

8.  Majandusaasta 2017 aruande kinnitamine

9. Seenioride sõnavõtt

10. Registreeritud sõnavõtud a 5´

11.  VAHEAEG 20´

   12. Kandidaatide esitamine uutesse valitavatesse EKL juhtorganitesse – juhatusse ja

eetikakomisjoni 

   13. Hääletamine 

14. VAHEAEG (häälte lugemine)

   15. Valimistulemuste väljakuulutamine

   16. Üldkogu lõpetamine

1. Üldkogu rakendamine

Koosoleku juhatajaks valitakse ühehäälselt Vallo Toomla, protokollijaks Lii Truska,

häältelugemise komisjoni kolm liiget: Jaanis Valk (Hendrik Mägar loeb uue juhatuse

kandidaatide hääli – Jaanis Valk taandab end, kuna kandideerib juhatusse), Rauno Kuusik,

Raimo Jõerand.

Koosoleku juhataja tutvustab päevakorda. Üldkogu kinnitab päevakorra.

Koosoleku avamisel on kohal 50 EKL liiget, volitusi 40. Hääletussedeleid kokku 90.

Peale esimest vaheaega liitub 1 EKL liige ja 1 volitus. Lahkub/ei osale hääletusel 10 EKL

liiget. Uue juhatuse ja eetikakomisjoni valimisel hääletussedeleid kokku 82.

2. Kinoliidu tegevjuhi aruanne (LISA 1)

● EKL tegevjuht Kadri Vaas teeb ülevaate Kinoliidu seisust: liikmetest, lahkunud

liikmetest, töötajatest.



● Teeb ülevaate Kinoliidu tegevustest 2017. aastal:

Mais toimus traditsiooniliselt Teeme Ära 2017 Pärnamäel. Baltijos Banga (Nida)

festivalil osalemine, Noorte Projekt koostöös filmitegijatega, Soome 100 eriüritus

PÖFF-i raames- ja soome saun Kinoliidu hoovis, Kinoliidu fotonäituse

„Kaadritagune elu“ avamine riigikogus, Filmiteisipäevade seansid, Õie Orava teose

„Kinoliidu kroonikad“ esitlus Kinomajas, Laste filmiseansid, Leida Laiuse

„Libahundi“ eriseanss Kinomajas, Maret Hirtentreu juubeli puhul eriseanss „100

aasta pärast Mais“. Lisaks oli Kinoliit Loomeliitude vaheliste kohtumiste

eestvedajaks kui otsustati ühiselt Kultuurikoda sellest rollist taandada. Jätkus

koostöö Eesti Filmi Andmebaasiga ja EAAL-iga.

● Kinoliidu tuludest:

Kinoliidu tulud koosnevad ruumide rendist, liikmemaksudest. 2017. aastal ei

saanud Eesti Kinoliit Kultuuriministeeriumilt loometoetust, kuna eelnevatel

aastatel kasutati toetust mittesihtotstarbeliselt.

● Kinomaja rendipinnast ja rentnikest:

Kinomajas on üldkasulikku pinda ca 1033 m2.

Välja renditav pind ca 835,15 m2,

Kinoliit kasutas majast 142,05 m2 ja

Üldkasutatavat pinda oli ca 17 m2.

Kinoliidul oli 2016. aastal 4 rentnikku:

1. Eesti Filmi Instituut (rentidest 310m2)

2. OÜ Kinokohvik Sinilind (rentides 469,65m2)

3. OÜ Travel Dreams (rentides 22m2) rendileping lõppes märts 2017

4. MTÜ Massiaru Loomekeskus (aprill 2017-detmeber 2017; rentides 50 m2

Kinoliidu endisi kontoriruume)

5. OÜ Oldense (rentides 33,5 m2)

2017. aasta seisuga on Kinoliit kolinud suuremalt kontoripinnalt väikesemale, seega

on Kinoliidu kasutuses 142, 05m2

● Konverentsiruum (61,7 m2)

● Kinoliidu kontor (39 m2) hetkel toimuvad sedal renoveerimise tööd.

● Kontori eesruum (25,7 m2)

● Kinoliidu arhiiv (16,2 m2)

● Projektsiooniruum (13,9 m2)

● Kelder II trepikoja all (24,4m2)



● 2017. aastal eraldatud loometoetustest ning stipendiumidest.

● 2017. aastal maksti loometoetusi kahele liidu liikmele kogusummas

7271,31€ ja eraldi Kul. Min. toetuse alusel filmitegijale, kes Kinoliitu ei kuulunud.

● 2017. aastal toetati noorte filmitegijate õpinguid välisriikide filmikoolides,

osaleti Püha Jüri stipendiumi väljamaksmisel parimale noorele kineaistile. 2017

aastal on Kinoliit maksnud Loomestipendiume välja oma vahenditest:

1. Kristiina Ago

(143,50 Stipendiumilt makstud tulumaks) 574,00 Stipendiumi suurus

2. Carlos Eduardo Lesmes López 

(625,00 Stipendiumilt makstud tulumaks) 2 500,00 Stipendiumi suurus

3. Eeva Mägi

(625,00 Stipendiumilt makstud tulumaks) 2 500,00 Stipendiumi suurus

4. Rein Raamat

(250,00 Stipendiumilt makstud tulumaks) 1 000,00 Stipendiumi suurus

5. Triin Valvas

(75,00 Stipendiumilt makstud tulumaks) 300,00 Stipendiumi suurus

6. Johanna Maria Paulson

(125,00 Stipendiumilt makstud tulumaks) 500,00 Stipendiumi suurus

7. Õie Orav

(207,50 Stipendiumilt makstud tulumaks) 830,00 Stipendiumi suurus

8. Liis Nimik

(105,00 Stipendiumilt makstud tulumaks) 420,00 Stipendiumi suurus

9. Anti Laulainen

(105,00 Stipendiumilt makstud tulumaks) 420,00 Stipendiumi suurus

10. Ann Reimann

(105,00 Stipendiumilt makstud tulumaks) 420,00 Stipendiumi suurus

11. Mattias Veermets

(625,00 Stipendiumilt makstud tulumaks) 2 500,00 Stipendiumi suurus

12. Edina Csüllög

(150,00 Stipendiumilt makstud tulumaks) 600,00 Stipendiumi suurus

13. Liis Nimik

(52,75 Stipendiumilt makstud tulumaks) 211,00 Stipendiumi suurus

14. Diana Põdra

(625,00 Stipendiumilt makstud tulumaks) 2 500,00 Stipendiumi suurus

15. Eeva Mägi

(42,50 Stipendiumilt makstud tulumaks) 170,00 Stipendiumi suurus

16. Kamilla Kase

(578,75 Stipendiumilt makstud tulumaks) 2 315,00 Stipendiumi suurus

KOKKU: 22 200€



2016. aastal avalikuks tulnud loometoetuste väärkasutusega soovis tänane juhatus

tellida auditi kontrollimaks nõuetekohast täitmist. Auditi tulemusest selgub, et

eraldatud loometoetusi on kasutatud sihtotstarbeliselt

● Kinoliidu katuse seisukorrast ja avariiremondist:

Ehituse tarvis leiti vahendeid liidu eelarvest. Lisaks pöördusid Martti Helde ja Kadri

Vaas abipalvega saada lisatoetust katuse avariiremondi jaoks Tallinna Linna ja

Mihhail Kõlvarti poole. Sügisel 2017 viidigi läbi Kinomaja katuse avariiremont, mille

käigus likvideeriti ühtlasi ka 2007. aastal teostatud renoveerimistööde praagid.

Tööde maksumuseks oli 8820 eurot.

● Lisaks: 2017 aastal töötati läbi raamatupidamisdokumente ja analüüsi osas

pakkus abi Kinoliidu liige Jüri Tallinn.

3. Kinoliidu juhatuse aruanded (LISA 2)

Martti Helde : „Proovin rääkida pehmetest väärtustest, millega oleme oma päid

vaevanud. Pean alustama ehk keerulisematest probleemidest. Üheks tulisemaks

probleemiks on hetkel Kinoliidu suhted allüürniku Kinokohvik Sinilinnuga. Oleme

pidanud suhtlusesse kaasama õigusabi. Järgmisel nädalal on kavas nendega

kohtumine. Aegamisi on üürisuhted läinud nihkesse. Võimuvahekord, kes on üürnik

ja kes üürileandja vajab meelde tuletamist. Hoiame teid toimuvaga kursis. Meie roll

liiduna on alati olnud seaduspärane ja rahulik asjajamine, kahjuks pole see antud

allüürnikuga hetkel nii läinud. Õnneks saame kasutada hea juristi abi ning

loodame, et olukord laheneb rahumeelselt. Meie rolliks on üürisuhte jätkamine.

Teise negatiivse asja juurde minnes: Kultuuriministeeriumi loometoetuste

väärkasutamine - tänaseks on olukord leidnud lahenduse. Ka selle probleemi

lahendamiseks pidime kasutama õigusabi. Siiski, väärkasutatud summa 148 000

saime seaduslikke teidpidi vähendada 60 000-ni. Kultuuriministeeriumi poolt tuldi

meile vastu maksegraafikuga. See on mõistlik ja koostatud meie endi poolt.

Kinoliidu juhatuse tööd auditeeritakse iga kahe aasta järel. Auditi tagasiside oli

üsna kriitiline just paberimajanduse suhtes - paberid peaksid veel rohkem korras

olema. Me teeme kõik, et kahe aasta pärast oleks Kinoliit esimene loomeliit Eestis,

kelle paberimajandus on laitmatu.

EFTA juures on Kinoliit abiks olnud nõu ja jõuga. Näiteks lisandus sellel aastal

“Aasta tegija” kategooria auhind - tõstmaks esile ameteid, mis muidu ei pruugiks

pääseda auhinnasaajate nimekirja.

Juhatuse liikmete tulevik—motivatsioon on teema, mis praeguse juhatuse liikmete

kohtumisel on läbi käinud. Kuu aega tagasi toimus juhatuse väljasõit Haapsallu,
kus leidsid aset nö Kinoliidu mõttetalgud. Eesmärgiks analüüsida, mida me oleme



suutnud teha ja kuhu võiks Kinoliit edasi liikuda. Mida me peame tegema, et

passiivseid filmiinimesi aktiivsemaks saada. Tulevasele juhatusele soovitan sellist

väljasõitu palju varem, kui enne valitsusaja lõppu. Ühe teemana tuli arutlusele ka

selline punkt nagu juhatuse liikmete tasustamine. Praeguse juhatuse seisukoht on,

et juhatuse liikmed peaksid tulevikus saama mingil määral oma töö eest tasu.

Oluline on, et juhatus saaks aru oma vastutusest - et vastutatakse maja ja

rohkem kui 300 liikme eest.

Juhatuse ametlikke kohtumisi, mille kohta on portokollid, toimus 48. korral. Lisaks

mitteametlikud kohtumised, nõudpidamised jms.

Lõpetuseks üks retooriline mõte: Mis asi on see Eesti Kinoliit? Selle kahe aasta

jooksul olen seda korduvalt endalt küsinud. Kuhu võiksime loomeliiduna liikuda?

Meil peab olema suund kuhu liigume. Tühja pole mõtet rapsida. Kuidas saaksime

ülejäänud kinoliidu liikmed siia saali, kes täna kohal pole?

Mina ise järgmiseks 2 aastaks juhatusse ei kandideeri. Teen pausi, et tulla tagasi.

Olen praeguseks täitnud endale püstitatud eesmärgid.

Tänan teid usalduse eest!“

Marta Pulk: „Võtan kokku sisulised tegevused, mida me lisaks stipendiumide

jagamisele liikmete heaks teeme: meie sooviks on, et filmitegijad ei peaks tundma,

et nad tegutsevad üksinda. Oleme koostanud praktilisi abivahendeid -

töölepingute põhjad, nö blanketid mida kõigil Kinoliidu liikmetel on võimalik

kasutada ja vastavalt oma vajadusele kohandada. Teiseks püüame sisse seada

süsteemi pikaajalisteks kokkulepeteks – näiteks olukordadeks, kus loomeinimesed

ei tunne oma õigusi/lepinguid. Hetkel pakub EAÜ 15 minutilisi tasuta

konsultatsioone. Kui liikmetel on küsimusi, ootame pöörduma Kinoliidu poole, et

saaksime aidata.

Erialaühendused: nende aktiivsus sõltub neist endist. Küsimus, kuidas passiivset

filmiinimest aktiivsemaks muuta. Praeguseks on platvormid loodud, siit edasi

võiksime kollektiivsust harjutada.

Koostööst: üks olulisemaid asju meie endi jaoks oli filmitootmise baasrahastuse

uuringu läbiviimine. Ühise laua taha kogunesid EFI, Filmitööstuse klaster,

Kultuuriministeerium, Dokumentalistide gild. PWC poolt koostatud uuring

paljastas hästi palju sellist, mida meie tegelikult juba teadsime. Info mida kõik küll

teame, aga mis on oluline panna numbrite keelde ja esitada

rahandusministeeriumile. Koostöös klastriga kaasnes ka uuringu meediakajastus

ja filmitootmise baasrahastus hakkab tõusma. Meile meeldib näha, et uuringul oli

väga suur roll.



Ka meil, filmitegijatel, oleks vaja filmitegijate kogukonda (Dokigild, BFM, Kinoliit,

klaster jt) nagu eesti teatril. Milliseid samme peaks valdkond ühiselt astuma, et

oma positsiooni tugevdada ja hoida?

Mina samuti uues juhatuses ei jätka.“

Marta tänab kõiki kellega tal on õnnestunud kahe aasta jooksul koostööd teha

4. Majandusaasta aruanne – Karmen Samarüütel (LISA 3)

Küsimused puuduvad.

5. Eetikakomisjoni aruanne

Peeter Simm: „Kõne ei ole pikk, jätkates eelnevate esinejate tava. Minul on samuti

hea ja halb uudis: aruande perioodil ei ole laekunud mitte ühtegi nurinat. Hea osa

halb osa on küsimus eetika komisjoni vajalikkusest. Pakuksin 2 võimalust: jätkata

nii nagu ta on? Teine variant on eetikakomisjon ära jätta ja veeretada kohustused

juhatusele. Pakun, et võiksime siiski jääda esimese variandi juurde.“

Ka juhatus on seda arutanud ning nõustub, et Eetikakomisjon võiks jätkata.

6. Sõnavõtud aruannete kohta - a` 3 min

Sõnavõtud puuduvad.

7. Majandusaasta aruande kinnitamine

Koosoleku juhataja paneb majandusaasta aruande kinnitamiseks hääletusele:

Poolthääli: 38 + 25 + 28 = KOKKU 90

Vastuhääli: 0

Erapooletuid: 0

Majandusaasta aruanne on Üldkogu poolt heaks kiidetud. Kinnitatud.

8. Vaheaeg

9. Seeniorite sõnavõtt

Sirje-Mai Hallaste: Meenutab lahkunuid: Salme Poopuu, Hans Roosipuu, Kadi Müür,

Virve Lunt.

10. Registreeritud sõnavõtud

Registreeritud sõnavõtte ei ole.



11. Kandidaatide esitamine uutesse valitavatesse EKL juhtorganitesse – juhatusse ja

eetikakomisjoni:

Üldkogu hääletab 9-liikmelise juhatuse valimise poolt: hääli: 36+26+20 KOKKU 82

Erapooletud: 0

Vastu: 0

Kandidaadid Kinoliidu juhatusse:

□ Jaanis Valk

□ Alvar Kõue

□ Piret Tibbo-Hudgins

□ Reet Brandt

□ Laura Raud

□ Arvo Vilu

□ Kersti Uibo

□ Eeva Mägi

□ Mattias Veermets

□ Mait Mäekivi

Kandidaadid Kinoliidu eetika komisjoni

□ Ly Pulk – taandab ennast, ei soovi kandideerida

□ Marta Pulk

□ Peeter Simm

□ Martti Helde

Koosoleku juhataja teeb ettepaneku nimekiri sulgeda!

12. VAHEAEG, hääletussedelite valmistamine

13. Vaba mikrofon, häälte lugemine

Elen Lotman: tänab senist juhatust. Infokirjad on läinud sisukamaks. PWC uuringut saab

veel aastaid kasutada. Elen ja liidu liikmed imetlevad ja on tänulikud Kinoliidu senisele

juhatusele.

Marta ja Martti selgitavad Üldkogu ajal liikmetele Sinilinnu poolt laekunud kirja tagamaid

ja suhteid Sinilinnuga üldiselt. Samuti selgitavad, et selle teemaga jäävad tegelema vanast

juhatusest nemad.

KL liige: palun nimetage nende nimed kes Sinilindu esindavad.

Marta: Sinilinnu omanik on Christer Saaliste, juhatuses Aivar Anniste ja Kristel Eplik



KL Liige: Millised olid põhilised rikkumised?

Marta: kooskõlastamata ümberehitused, kasutuskorrata sisehoovi kasutamine pidude ajal,

kuigi oleme märku andnud, et see ei ole sätestatud rendilepingus.

Meie eesmärgiks ei ole üürnikust vabaneda ja oleme nõus allkirjastama uue lepingu.

Püüame vaid dialoogi astuda. See juures on ilmselge, et juhatus tegeleb Kinomaja

tulevikuga ja on piinlik, et tuleviku visiooniplaane kasutatakse relvana, nagu tahaksime

neid välja tõsta.

14. Valimistulemuste väljakuulutamine

Hendrik Mägar loeb ette valimistulemused. Protokolli lisatud (LISA 4)

Kinoliidu 9-liikmelisse juhatusse valitakse:

□ Jaanis Valk - 76 häält

□ Alvar Kõue - 78 häält

□ Piret Tibbo-Hudgins - 77 häält

□ Reet Brandt - 66 häält

□ Laura Raud - 67 häält

□ Kersti Uibo - 67 häält

□ Eeva Mägi - 75 häält

□ Mattias Veermets - 71 häält

□ Mait Mäekivi - 72 häält

Kinoliidu Eetikakomisjoni valitakse:

□ Marta Pulk – 80 häält

□ Peeter Simm – 79 häält

□ Martti Helde – 80 häält

15. Üldkogu kuulutatakse lõppenuks

Protokollis Üldkogu juhataja

Lii Truska Vallo Toomla

Tallinnas, 24.aprillil 2018


